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Datum:  26 maart 2023 
Aanwezig: gehele bestuur 
  42 parochianen 
  Gerard Brouwer ( Kijlstra Brouwer architecten) 
_________________________________________________________________________________________  
 

Presentaties 
Locatievoorzitter Laura Heppener opent, verwelkomt en geeft een historisch overzicht van ontstaan 
en ontwikkeling van de Parochie Verrijzenis des Heren vanaf huiskamerbijeenkomsten in 
St.Jacobiparochie via de bouw van de huidige kerk in 1958 tot de vorming van de fusieparochie in 
2013. 
Ze benadrukt de gezinszorg en diakonie door de zusters van liefde uit Schijndel. Nu in 2023 zijn de in 
steen gemetselde woorden “manibus iunctis” nog steeds actueel. 
Laura refereert aan de Informatiebijeenkomst te Franeker op 8 maart 2023 waar ook locatie St. 
Annaparochie schriftelijke vragen heeft gesteld. 
Ze geeft nu het woord aan Clemens van de Zwet vice-voorzitter van de H. Jacobusparochie. 
 
Deze leidt zijn powerpoint-presentatie in met de vaststelling dat veranderingen lastig zijn: we 
houden van comfort, zekerheid, routine, gebruiken. Maar hierbij wordt de zorg voor onze parochie, 
voor 5 kerken, 4 pastorieën en 3 parochiecentra steeds nijpender. Per weekend bestaat het 
kerkbezoek uit 150 – 170 parochianen over al de 5 locaties. Hierbij loopt ook de opbrengst van de 
Kerkbalans geleidelijk terug. 
Hij vervolgt met nog meer cijfers, over energieverbruik, onderhoud, personele lasten en over 
verzekeringspremies. 
De inkomsten over de gehele parochie bedragen ruwweg € 300.000,-- . Aan uitgaven staan hier 
tegenover rond de € 450.000,--. Dit tekort doet onze reserves angstwekkend snel smelten; ca € 
12.500,-- per maand (bij een gemiddelde onderhoudslast over alle gebouwen van € 90.693,-- per 
jaar). 
 
Architect Gerard Brouwer van bureau Kijlstra-Brouwer Beetsterzwaag gaat in op de antwoorden van 
de onderzoeksvragen die vanuit het Bisdom zijn geformuleerd en uitgewerkt door het BDM, de 
Monumentenwacht en de Commissie Bezit en Beheer onder haar bevlogen voorzitter Gerke 
Boekema. Via uitgebreide scoringsmethodiek ( onderhoud en exploitatie per locatie, per m2 BVO, per 
zitplaats, per gebruik en per bezoeker) gepaard aan onderhoudstoestand komt hij middels rapport 
Quo Vadis o.a. tot de uitkomst dat de kerken in Harlingen en Dronrijp redelijk scoren op onderhoud 
en die van Terschelling, Sint Anna en Franeker matig . 
 
Clemens van der Zwet vat bovenstaand samen en merkt op dat er niet aan te ontkomen valt dat er 
ingrijpende maatregelen  genomen dienen te worden en tevens dat er veel vragen, gevoelens, 
reacties, opmerkingen, aandachtspunten en ideeën leven.  
Hier is nu alle ruimte voor. 
 



Vragen, zorgen en ideeën locatie ST. Annaparochie 
 

1.  Stel dat elke locatie zelf voldoende geld op kan brengen, exploitatie kan verbeteren 
en creatieve ideeën aanbrengt is dan sluiting te voorkomen? ( Bernhard Wewerinke) 

Antwoord:  het is een overweging om hier beter naar te kijken; het eist een 
verdiepingsslag. 

2. Het is treurig dat er nu geen pastoor bij is en… we laten ons niet zomaar ons gebouw    
afpakken ( Marjan Wewerinke). 
Antwoord: pastoor Marco ging na zijn 3 maanden ziek-zijn voor t eerst naar Harlingen 
Na eerst hier zonet de Eucharistie te hebben gevierd. En volgende keer is hij erbij, 
heeft hij beloofd. En vicaris Bultsma had in Bolsward verplichtingen. 
En we laten ons niet zomaar ons gebouw afpakken… alle begrip hiervoor, maar ook  
de cijfers spreken 

3. Opm.: het heeft lang geduurd dat hier stappen zijn ondernomen. Dit gebouw heeft 
littekens gekregen. Er is een ontwikkeling geweest van donker naar licht in een levend 
stuk geschiedenis. De locatie kan hier goed een kans hebben. We zijn altijd aan het 
nadenken. We moeten positief naar mogelijkheden blijven kijken. (Martin) 

4. Opm. Dit is een Franciscaanse kerk  vanuit Franciscaans gedachtengoed.  Hierin is  in 
geen jaren geïnvesteerd, we hebben nooit subsidie gekregen. Hier kun je goede 
dingen blijven doen, maar wel in franciscaanse eenvoud. (Monique Wijffels) 

5. Opm. Qua zeldzaamheid scoren we laag, slechts 2 punten. Er komen ook emotionele 
dingen bij; bij de beoordeling van zeldzaamheid komen er ook andere zaken bij kijken 
wat voor ons hoger doet scoren. 

6. Crowdfunding:  is hier wel eens aan gedacht?  
Antwoord (Gerard en Clemens): we hebben gekozen dat herbestemmingen aan de 
orde komen nadat keuzes zijn gemaakt. Binnen deze herbestemmigsplannen kunnen 
ideeën over crowdfunding een plaatsje krijgen. 
In vervolg hierop is te overwegen zo te investeren dat het daarna geld kan genereren. 
Bij investeren in een tochtige pastorie Dronrijp door isolatie kan dit daarna leiden tot 
aanzienlijke bezuinigingen en is dit mogelijke in een paar jaar terugverdiend. 

7. M.b.t. meerjarenonderhoud: De exploitatie van St. Anna komt wel erg hoog uit! (Nico 

Konijn). 

Antwoord ( Gerard Brouwer): Dit staat teruggerekend op € 22.000,- maar geldt niet 
voor de komende 10 jaar. Dit is op eerste opeenvolgende jaren aanzienlijk minder, 
van 4.000,-- tot 7.000,-- . Er zou voor 2022 dan ook een post voor achterstallig 
onderhoud in zitten. 

8. In ons complex bevindt zich een verhuurde woning. Huurster Mevr. Veldman. Wat is 
haar situatie straks. Ze woont er reeds 30 jaar in een woning waar minimaal aan 
onderhoud is gedaan.  Clemens v.d. Zwet: De bisschop is er in zijn Notitie 
Gebouwenbeleid vanuit gegaan dat parochies tot 2030 de tijd hebben om dingen 
definitief geregeld te hebben. De vice-voorzitter belooft persoonlijk te komen 
kennismaken en met haar tot goede afspraken te komen. 
 

De vice-voorzitter sluit af en bedankt ieder voor de inbreng, gastvrijheid en de goede sfeer 
en hoopt op een groot draagvlak. Het gesprek wordt voortgezet in een 2de 
locatiebijeenkomst in St. Annaparochie op   DINSDAG  25 APRIL om 19:30 uur. 

 
Notulist:  Sjoerd Hiemstra, secretaris bestuur H. Jacobusparochie 


